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 رشيد عبدالهادي عبير   الاسم:

   بغداد  الولادة:

 الصيدلة( كلية / السريرية الصيدلة اختصاص دكتورفي  مدرس) اختصاص    نيةصيدلا المهنة:

 

 تعريفي:  ملخص

 

 المجلس العراقي للاختصاصات الطبية في الصيدلة السريرية من  بوردعلى  هحاصل •

مع كل ما يخص الدواء والجرع الدوائية  لفي علم الصيدلة السريرية والعلاجات, العلم الذي يتعام همختص •

بالاضافة الى توعية المرضى للاستخدام الامثل للدواء ومراقبة , ية للادوية والتداخلات الدوائيةوالتأثيرات الجانب

 تأثيرات الدواء الايجابية والسلبية بعد اعطاء الدواء. 

 

 :الدراسية  الشهادات

 :تعليمال

 . 2017  ، الطبية للاختصاصات العراقي المجلس ، السريرية الصيدلة في العراقي البورد • 

 . 2009 الصيدلة كلية - المستنصرية الجامعة من صيدلة بكالوريوس • 
 

 الجوائز والتكريم الأكاديمي

 : الأكاديمية والجوائز التكريمات

 2013 مستنصريةمن الجامعة ال وتقدير شكر

 2014 المستنصرية شكر وتقدير من الجامعة

 ( 2) 2014 المستنصرية الجامعة/  الصيدلة كلية -وتقدير  شكر

 (  2) 2019  - المستنصرية الجامعة الصيدلة كلية تثمين جهود من

 (  3)  2018 - المستنصرية الجامعة الصيدلة كلية عمادة -  وتقدير شكر

 ( 3)  2019 - المستنصرية الجامعة الصيدلة كلية عمادة -  وتقدير شكر

 ( 2020) العلمي والبحث العالي التعليم وزير من وتقدير شكر

 ( 2021) ميالعل والبحث العالي التعليم وزير من وتقدير شكر

 

 الخبرة الأكاديمية والتدريس:

 مختبر الصيدلة السريرية  ،( و الباطنية الجراحية ردهات) بالمستشفى العمل
 . 2013  عام منذ الصيدلة كلية - المستنصرية الجامعة ، السريرية الصيدلة فرع

 . 2018 عام منذ الدواءاقتصاديات  ، ممارسات صيدلانية ، مادة الصيدلة السريرية النظري تدريس

 

 المقررات الدراسية التي تم تدريسها: 
 

 احل الاوليةالمر: المقررات الدراسية
 ( عملي) السريرية الصيدلة
 ( والباطنية  الجراحة ردهات ) مستشفيات تدريب

 الاشراف على بحث تخرج المرحلة الخامسة 
 ( 2021) ماجستيرال لطلبة -العلاجات المتقدمة

 (2021) الماجستير لطلبة المستشفيات وتدريب سيمنارات



 ( 2021) الماجستير لطلاب بحثية مشاكل 

 الأنتساب المهني او الجمعيات:

 

 :لجان •

 ٢٠٢١-٢٠٢٠-٢٠١٩لجنة متابعة بحوث التخرج للمرحله الخامسه للسنوات  -

 ان استلال ورقيلج -

 لجنة الارشاد الاكاديمي  -

 الصيدلة السريرية اللجنه العلمية لفرع  -

 ٢٠٢١-٢٠٢٠-٢٠١٩عضور ارتباط الفرع في لجنة ضمان الجوده للسنوات  -
 

 المنشورات العلمية 

EVALUATION OF PREDICTORS FOR THE OCCURRENCE OF ENOXAPARIN BRUISING SIDE EFFECT 

,International journal of pharmaceutical sciences and research ,Al- Taie et al., IJPSR, 2017; Vol. 8(7): 3128-

3132. E-ISSN: 0975-8232; P-ISSN: 2320-5148. 
  

2. Assessment of the short term outcomes of different chemotherapy protocols in adult acute 

lymphoblastic leukemia patients at Baghdad Teaching Hospital, Medical Science, 24(102), March - April, 

2020.https://discoveryjournals.org/medicalscience/current_issue/v24/n102/A1.pdf. 
  

3. Assessing  the  Quality  of  Life  in  Imatinib-Treated  Chronic 

Myeloid  Leukemia  Patients:  A  Cross  Sectional  Descriptive Study, International Journal of 

Pharmaceutical Research, | Jul - Dec 2020 | Vol 12 | Supplementary Issue 

2. https://doi.org/10.37506/ijfmt.v14i2.3108. 
  

4. Rituximab in the  Treatment of Refractory Myasthenia Gravis: Studying the Outcomes Using 

MMT  Score  And Need for Plasmapheresis in Baghdad  Teaching Hospital. Indian Journal of Forensic 

Medicine & Toxicology,  April-June 2020, Vol. 14, No. 2. https://doi.org/10.31838/ijpr/2020.SP2.332. 
  

5. Estimating the Knowledge and Attitude of Parents about their Children’s Asthma and Evaluating the 

Impact of their Education Status in Baghdad/ Iraq. Systematic Reviews in Pharmacy ,Vol 11, Issue 8, Aug-

Sept 2020. http://dx.doi.org/10.31838/srp.2020.8.39 
 
 
 

 تطوير المهارات:

 (. 2013 شباط) العراق/  بغداد المستنصرية الجامعة - الصيدلة كلية - السريرية المختبرية  العلوم لفرع الثانية العلمية الندوة

 (. 2013 اكتوبر) الصيدلة كلية -المستنصرية للجامعة الثاني  العلمي المؤتمر -2

 (. 2012 يناير) المستنصرية الجامعة - الصيدلة كلية - السريرية الصيدلة لقسم الأولى العلمية الندوة -3

 (.2014 أبريل) المستنصرية الجامعة - الصيدلة كلية - السريرية الصيدلة لقسم الثانية العلمية الندوة. 4

 (.2012 يناير) المستنصرية الجامعة - الصيدلة كلية والسموم الادوية لقسم الثانية العلمية الندوة. 5



 (.2013  نوفمبر) المستنصرية الجامعة/  الصيدلة كلية في الكلية الوريدية التغذية في  تدريبية دورة. 6

 ( 2019 مارس 18-17) المستنصرية الجامعة/  الصيدلة كلية في صحة مجتمع كصيدلي تدريبية دورة. 7

 (.2019 أبريل  18 - مارس 31) المستنصرية الجامعة/  الطب لأكاديميين التدريس مهارات دورة. 8

 (. 2018 سبتمبر) المستنصرية الجامعة - الصيدلة كلية والسموم لفرع الادوية السادسة العلمية الندوة. 9

 (. 2018...  الثاني تشرين) العراق/  بغداد المستنصرية الجامعة - الصيدلة كلية - لفرع العلوم المختبرية السريريةالسادسة العلمية الندوة. 10

 .المستنصرية الجامعة/  الصيدلة كلية( 2018) العراقية المدن في الحيوية المضادات استخدام إساءة حول علمية ندوة في مشارك. 11

 (.2021) التكنولوجية الجامعة في عقدت الجودة معايير تقييم في  تدريبية دورة. 8

 ( 2021) الإلكتروني  التعلم في  الإنترنت عبر تدريبية دورة. 9

 المستنصرية جامعة -( 2020) جيدا   معلما   تكون كيف حول الكترونية عمل ورشة. 10

 .المستنصرية الجامعة -( 2021) التخرج قبل معرفتها الصيدلة طلاب على يجب التي والمهارات الموضوعات حول الكترونية عمل ورشة. 11
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NAME: ABEER ABDULHADI RASHID 
BIRTH: BAGHDAD 
JOB: SPECIALIST PHARMACIST ( CLINICAL PHARMACY BOARD) 

 
INTRODUCTORY SUMMARY 

Board Certified in Clinical Pharmacy from the Iraqi Board of Medical 
Specialtization. 

 •Specialized in clinical pharmacy and therapeutics, the science that 
deals with everything related to medication, drug doses, side effects of 
medications and drug interactions, in addition to educating patients for 
the optimal use of medication and monitoring the positive and negative 
effects of medication after giving the medication. 
 

ACADEMIC CERTIFICATE 

 

Education: 
• Iraqi board in clinical pharmacy, The Iraqi Board For Medical Specializations ,2017. 
• B.Sc.in pharmacy, AL Mustansiriyah University – College of pharmacy,2009. 

 
Academic Awards and Honors 

ACADEMIC HONORS AND AWARDS: Acknowledgement of Al-Mustansiriya -2013 
Acknowledgement of Al-Mustansiriya -2014 
Acknowledgement-college of pharmacy/ Al-Mustansiriya university 2014(2) 
Valuation efforts, Faculty of Pharmacy, University of Mustansiriya – 2019(2) Acknowledgement-Deanship of 

the Faculty of Pharmacy, University of Mustansiriya -2018(3) Acknowledgement-Deanship of the Faculty of 

Pharmacy, University of Mustansiriya – 2019(3) 
Acknowledgment from the Minister of Higher Education and Scientific Research (2020) 
Acknowledgment  from the Minister of Higher Education and Scientific Research (2021) 

 
 

Academic and teaching experience 

Working in, Hospital training (surgical and internal wards) ,Clinical pharmacy lab 
department of clinical pharmacy, AL Mustansiriyah University – College of pharmacy since 2013. Teaching 

theory clinical pharmacy, pharmacy practice,pharmacoeconomy since 2018. 



 

Courses Taught: 

COURSES TAUGHT: Undergraduate 
Clinical pharmacy (practical) 
Hospital training (surgical and internal ward) Co-supervise project students 
4th stage 5th stage 5th stage 
Advanced therapeutic teaching for Msc students (2021) 
Seminars and hospital training for Msc students (2021) 
Special problems for Msc students (2021) 
 

Professional affiliation or associations : 

• Committees: 
- Graduation Research Follow-up Committee for the fifth stage for the years 2019-2020-
2021 
- Paper Stealing Committees 
Academic Advising Committee 
Scientific Committee of Clinical Pharmacy Branch 
- Member of the Branch Liaison in the Quality Assurance Committee for the years 2019-
2020-2021 

Scientific Publications 

EVALUATION OF PREDICTORS FOR THE OCCURRENCE OF ENOXAPARIN BRUISING SIDE EFFECT 

,International journal of pharmaceutical sciences and research ,Al- Taie et al., IJPSR, 2017; Vol. 8(7): 3128-

3132. E-ISSN: 0975-8232; P-ISSN: 2320-5148. 
  

2. Assessment of the short term outcomes of different chemotherapy protocols in adult acute 

lymphoblastic leukemia patients at Baghdad Teaching Hospital, Medical Science, 24(102), March - April, 

2020.https://discoveryjournals.org/medicalscience/current_issue/v24/n102/A1.pdf. 
  

3. Assessing  the  Quality  of  Life  in  Imatinib-Treated  Chronic 

Myeloid  Leukemia  Patients:  A  Cross  Sectional  Descriptive Study, International Journal of 

Pharmaceutical Research, | Jul - Dec 2020 | Vol 12 | Supplementary Issue 

2. https://doi.org/10.37506/ijfmt.v14i2.3108. 
  

4. Rituximab in the  Treatment of Refractory Myasthenia Gravis: Studying the Outcomes Using 

MMT  Score  And Need for Plasmapheresis in Baghdad  Teaching Hospital. Indian Journal of Forensic 

Medicine & Toxicology,  April-June 2020, Vol. 14, No. 2. https://doi.org/10.31838/ijpr/2020.SP2.332. 
  

5. Estimating the Knowledge and Attitude of Parents about their Children’s Asthma and Evaluating the 

Impact of their Education Status in Baghdad/ Iraq. Systematic Reviews in Pharmacy ,Vol 11, Issue 8, Aug-

Sept 2020. http://dx.doi.org/10.31838/srp.2020.8.39 
 
 

 
 



Skills development : 

The 2nd scientific Symposium of clinical laboratory sciences Department- College of Pharmacy- Al- 

Mustansiriya University, Baghdad / Iraq (Feb..2013). 
2- The 2ndScientific conference of Al- Mustansiriya University- College of Pharmacy( October 2013) 
3- The 1st Scientific Symposium of Clinical pharmacy department College of Pharmacy- Al- Mustansiriya 

University (Jan. 2012). 
4. The 2nd Scientific Symposium of Clinical pharmacy department College of Pharmacy- Al- Mustansiriya 

University (April 2014). 
5. The 2nd Scientific Symposium of pharmacology and toxicology department College of Pharmacy- Al- 

Mustansiriya University (jan 2012). 
6. Training course in total parenteral nutrition in college of pharmacy /Al-Mustansiriya university (Nov. 

2013) 
7. Training course as home health pharmacist at college of pharmacy/Al Mustansiriya university (17-18 

march 2019) 
8. Teaching skills course for medical academics in college of medicine /Al-Mustansiriya university (31st 

Mar.- 18th April 2019). 
9. The 6th Scientific Symposium of pharmacology and toxicology department College of Pharmacy- Al- 

Mustansiriya University (sep. 2018). 
10. The 6th scientific Symposium of clinical laboratory sciences Department- College of Pharmacy- Al- 

Mustansiriya University, Baghdad / Iraq (Nov...2018). 
11. Participant at a scientific Symposium about the misuse of antibiotics in Iraqi sotscity(2018) college of 

pharmacy /Al-Mustansiriya university. 
8. Training course in the evaluation of quality standard, It was held at the University of Technology (2021). 
9. Online training course in e-learning (2021) 
10. Online Workshop on how to be a good teacher (2020)-Almustansirya university  

11. Online Workshop on topics and skills that must pharmacy students know before graduation(2021)-

 Almusansiriya university. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


